



# 中國香港龍舟總會 HONG KONG CHINA DRAGON BOAT ASSOCIATION

## 裁判委員會通告

編號：ROC-2023-02

### 中國香港龍舟總會本地修訂競賽條例及比賽規則

第 6 修訂版

2023 年 4 月 1 日生效

[English text follows]

最新版「中國香港龍舟總會本地修訂競賽條例及比賽規則」已上載到總會網站 [www.hkcdba.org](http://www.hkcdba.org)。這

次修訂條文主要包括：

1. 修訂條文 - **CR 3.1 每隊人數** 每艘標準龍最多可載划手 20 名或不少於 18 名划手；
2. 修訂條文 - **CR 3.7 混合組別** 修訂參賽組合比例；
3. 修訂條文 - **CR 7.2 標語、物資設計及贊助商廣告** 刪除尺寸限制；
4. 修訂條文 - **R 3.1 集合時間及查證** 賽隊必須按比賽時間前 30 分鐘或參加場次 4 場之前 ( 取用時間較短方案 ) 到達賽隊集合處集合並準備登船；
5. 修訂條文 - **R 3.2 隊員人數/座位/崗位變更** 修訂崗位變更的要求；
6. 修訂條文 - **R 4.6 起步信號** 鼓手/舵手可以在「ATTENTION」口令後放開頭繩/把手，但發令員可以按實際情況指示鼓手/舵手在「GO」口令/信號發出後才可鬆開頭繩/把手；
7. 修訂條文 - **R 4.8 偷步** ( 鼓手及舵手除外，參閱上文 R 4.6 項)；
8. 修訂條文 - **R 8.3 抗議費** 調整至港幣壹仟港元；

9. 修訂條文 - **R 8.5 申訴費** 調整至港幣貳仟港元。

以上主要修訂及其他修訂條文之後括號標示該項為本地競賽條例或規則 2023 年修訂，敬請留意！

附上最新版本地修訂競賽條例及比賽規則以供參考。

如有疑問，歡迎向總會查詢。

中國香港龍舟總會

裁判委員會

2023 年 3 月 20 日



中國香港龍舟總會  
HONG KONG CHINA DRAGON BOAT ASSOCIATION

**Race Official Committee Notice**

No. ROC-2023-02

**Amendments for HKCDBA Competition  
Regulations and Rules of Racing**

Edition No.6

Effective from 1<sup>st</sup> April 2023

The updated HKCDBA Competition Regulations and Rules of Racing have been post on our website [www.hkcdba.org](http://www.hkcdba.org). The major amendments are as follows:

1. Amendment for **CR 3.1 Crew Numbers** A Standard Dragon Boat may carry up to 20 paddlers or not less than 18 paddlers;
2. Amendment for **CR 3.7 Mixed Team Composition** Update the combinations of crews;
3. Amendment for **CR 7.2 Slogans/ Team Material Design /Advertising** Delete the size requirement;
4. Amendment for **R 3.1 Marshalling and Identification Check** A crew must be reported to the crew assembly area and be ready to embark 30 minutes before the Race or 4 races prior to the scheduled start time (shorter access time prevail);
5. Amendment for **R 3.2 Changes to Crew Numbers/Position/Role** Update the requirement of position change;
6. Amendment for **R 4.6 Starting Signals** Drummer/steerer can release the bow rope/start handrail after the word "ATTENTION", BUT Starter should give instruction to the drummer/steerer release the bow rope/start handrail after the "GO" signal, depending on actual weather situation;
7. Amendment for **R 4.8 False Starts** (Except drummer/steerer, refer R 4.6 above);
8. Amendment for **R 8.3 Protest Fees** Revised to HK\$1,000;
9. Amendment for **R 8.5 Appeal Fees** Revised to HK\$2,000.

The above amendments were notes in brackets signify whether it is amended in 2023. Attached the updated HKCDBA Competition Regulations and Rules of Racing for your reference, please.

If you have any queries, please feel free to contact us.

HKCDBA Race Officials Committee

20 March 2023